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Onderwerp: Reaeties na informatieavond Ophemert

Beste meneer en/of mevrouw,

Naar aanleiding van het urgente verzoek van de Dorpstafel Ophemert is er op 6 maarl2t24
een informatieavond georganiseerd over een nieuwe ontsluitingsweg Tiel-West. Zowelde
gemeente West Betuwe als de gemeente Tielwaren vertegenwoordigd met de aanwezigheid

van Wethouder Hartman en wethouder Dijkstra. Van deze avond is een verslag gemaakt, dat

als bijlage bij deze brief is toegevoegd.

Op deze avond is aan iedereen de mogelijkheid gegeven om nog een reactieformulier toe te
sturen. Hier hebben 12 betrokkenen gebruik van gemaakt. Deze zijn gebundeld en ook als

bijlage aan deze brief loegevoegd. Deze gebundelde reacties maken onderdeel uit van onze

bestuurlijke brief die wij op 26 oktober 2A23 aan u hebben gezonden over de Ontsluitingsweg

Tiel-West. Hiermee krijgt u een goed en volledig beeld van de diverse belangen die er in onze
gemeente spelen.

Tot slot bevat deze brief nog 2 brandbrieven als bijlagen. Deze brandbrieven hebben wij op 3

en 10 maart 2024van het Bewoners Collectief Buitengebied Ophemert ontvangen.

Via deze brief doen wijeen dringend beroep om de belangen van alle betrokkenen mee te
nemen in uw beslissing, conform de toezegging die wethouder Dijkstra van de gemeente Tiel

die hij op ó maart tijdens de bewonersavond heeft gedaan. Alle reacties zijn een aanvulling

op onze bestuurlijke brief en dienen in uw afweging meegenomen te worden. Vernomen is

dat het college op 19 maart 2024 spreekt over de belangenafweging en de informatie heeft u

dus tijdig van ons ontvangen.
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Door u het verslag en alle ingekomen react¡es toe te sturen, kunt u deze meenemen ¡n uw
afweging. Hiermee wordt door ons uitvoerlng gegeven aan de unaniem aangenomen motie
van de gemeenteraad van West Betuwe om u pro-actief van informatie en diverse belangen
te voozien. Deze brief en bijlagen zijn eveneens als afschrift aan de beide gemeenteraden en
Dorpstafel Ophemert gestuurd.

Mocht u nog vragen hebben, neemt u dan gerust contact op.

Met vriendelijke groet,
namens burgemeester en wethouders van gemeente West Betuwe

Bijlage(n): 1. Verslag bewonersavond 613/'24

2. Gebundelde reactieformulieren (12 stuks) met reacties van
betrokkenen

3. Brandbrieven (2 stuks) d.d.3/3/'24 en 1Aß/'24 van Kernteam
Bewonerscollectief Bu itengebied Ophemert

BEZOE(ADRES Kulpershof 2 - 4191 Kl-l Geldermalaen

Poetbus 112 - 4190 CC Geldermalsen geme€nte@westbetuwe.nl wwwyeestbetuwe.nl

0345 - 72 88 00 Algemeen

0345 - 72 88 0l Team soelaal
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Verslag

Onderwerp
Locatie

Datum
rijd

Ontsl u iti ngsweg Tiel-West.
Huis op Hemert, Blankenburgsestraat 3 te Ophemert

6 maart2024
19.30 uur - 21.30uur

Deelnemers Wethouder Hartman - gemeente West Betuwe
Wethouder Dijkstra - gemeente Tiel
Ambtenaren gemeenten West Betuwe en Tiel - ondersteuning t.b.v. de

avond
118 inwoners en ondernemers uit Ophemert, Est, Wadenoijen, Meteren (in

het kader van de privacywetgeving noemen we in het verslag geen namen)
Raadsleden gemeenten West Betuwe en Tiel

Opening - proces - bestuurlijke reactie
De gespreksleider opent de avond door iedereen welkom te heten. Ze vraagt wethouder
Hartman om te reageren op enkele vragen die gesteld zijn in de brandbrief van het onlangs
opgerichte kernteam Bewonerscollectief Buitengebied Ophemert (BCB).

. De wethouder geeft aan dat gemeente West Betuwe geen afwachtende houding

inneemt, maar proactief aan de slag is en blijft. Als gemeente West Betuwe hebben

we vooraf aan een officieel bestuurlijk besluit van de gemeente Tiel gereageerd op de
eerste resultaten van onderzoeken die door gemeente Tiel zijn uitgevoerd. De

gemeente West Betuwe is net als de inwoners een belanghebbende in dit proces.

Gemèente Tlel slart hâalbaarheldsonderzoek ln (zome0 2022

lnformalieb¡Jeenkomst door gemeente Tiel op 22 seplember 2022,
De gemee¡te West Beluwe Informeêrt dlrect omwonenden dat dlt proces gestart ls, met eèn brief.

Geme€nte Tlel slart met advieslafel I klankbordgroep, daârln neemt bewoner ult Ophemert deel

De gemeenteraad Wesl Betuwe is met een informatienota 29 november 2022 geinformeerd

Geme€nte Tiel publiceert het haalbaârheidsonderzoek op webs¡te (d.d. 27 lebruari2023)

Gemeente West Betuwe heeft een ambteliike br¡ef gestuurd naar aanleiding gesprekken
(1 juni 2023)

Het college van west Betuwe onderstreept de inhoud van de brief en stuurt deze 26 oktober 2023
âan het college vân Tiel, met verzoek de gemeenteraad van Tiel te infotmeren.

Proces West Betuwe WEST
BETUWE
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a De wethouder licht de motie toe. Er was verwarring over de exacte formulering van de
motie, omdat deze op de raadsavond nog is aangepast voordat deze unaniem is
aangenomen.
De motie luidt:

Verzoekt het college om:
1. Geen afwachtende rol aan te nemen in dit proces, maar de gemeenteraad en inwoners

van West Beluwe proactlef en u¡tvoerig te informeren over de impact van de
verschillende varianten,

2. De gemeenteraad actief te informeren over de voortgang van de besluitvorming in Tiel, de
communicatie en participatie van de eigen inwoners en de gevolgen voor de keuze van
Tiel voor West Betuwe en haar inwoners

3. Zich duidelijk uit te spreken als voorstander van een andere variant dan die direct langs
de gemeentegrens van West Betuwe loopt, zolang er geen evenwichtige
belangenafweging heeft plaatsgevonden.

En gaat over tot de orde van de dag.

Wethouder Hartman licht de inhoud van de brief toe. Zij geeft aan dat het college van West
Betuwe geen voorkeur heeft aangegeven voor welke variant dan ook. De brief moet in z¡jn
geheel gelezen worden. Waarbij alle varianten zijn bekeken en van reactie voorzien. Daarbij
kunt u ook lezen dat de geuite zorgen over bijvoorbeeld het sluipverkeer meegenomen zijn en
dat wij Tiel hebben gevraagd om ook in beeld te brengen welke effecten hierop te verwachten
zijn. Dus niet enkel kijkend naar haar eigen doelstellingen. De wethouder begríjpt dat mogelijk
een verkeerde indruk is ontstaan en dat we duidelijker hadden moeten aangeven geen
voorkeur te hebben voor variant 5, noch voor een andere variant.

lnhoud brief college West Betuwe
26t10t2023

. Kansen en bedreigingen van nieuwe ontsluitingsweg.

. Verschillende invalshoeken.
meer dan alleen verkeersargumenten, zoals wateropgave, fruitteelt,
economie en snelfietspad.

. Alle varianten zijn beoordeeld en van reactie voorzien.

. Het college van West Betuwe houdt alle varianten in beeld, geen voorkeur
aangegeven.

. Het college van West Betuwe wil meewerken aan bredere aanpak die
invulling geeft aan regionale doelen. Meebetalen is niet aan de orde.

ç€M€€NTE

WEST
BETUWE
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Presentatie kernteam Bewoners Collectief Buitengebied Ophemert (BCB) -

Kort voor aanvang van de bijeenkomst heeft BCB verzocht om het woord te mogen richten

aan de zaal. Hiervoor is de mogelijkheid geboden.

ln de presentatie geeft BCB aan dat de ontsluitingsweg twee doelen dient, namelijk

ontsluiting van de wijk Passewaaij en minder sluipverkeer op de wegen in Wadenoijen. Er zijn

diverse opties:
o Variant 1B - opwaarderen bestaande tracé (provinciale weg)
. Andere opties: een nieuwe weg door het buitengebied van Wadenoijen.

BCB geeft aan dat Movares onderzoek heeft gedaan en dat volgens Movares beide varianten

werken om de hoofddoelen te bere¡ken.
Verder heeft BCB het volgende genoemd in de presentatie:

o geÍìêêrìte Tiel geeft aan dat participatie voorop staat en dat iedereen moet kunnen

meepraten. Dat heeft de gemeente Tiel gedaan voor de eigen inwoners, maar niet
voor de inwoners van Ophemert.

¡ BCB toont een matrix uit het onderzoek van Movares, waarin bij variant 5 het

onderdeel draagvlak niet is ingevuld, terwijl dat wel is gedaan bij de andere varianten.
. Movares, het onderzoeksbureau, heeft geen voorkeur voor een variant uitgesproken.
. College van Tiel hakt in maart de knoop door. Dat betekent volgens BCB dat de keuze

dan al is gemaakt en er geen weg terug is.
. De keuze van variant 5 heeft een grote impact op de bewoners. De huizen worden

minder waard, bewoners ervaren veel stress gedurende langere tijd.
. Er staat letterlijk in de bestuurlijke reactie van de gemeente West Betuwe: voorkeur

voor variant 5. En er staat 'we gaan meewerken' en dat betekent volgens BCB

'meebetalen'.
. De bestuurlijke brief van het college West Betuwe is nog niet beantwoord door de

gemeente Tiel, zelfs niet nadat de brief eind januari is 'opgedoken'.
. De gemeenteraad van West Betuwe heeft unaniem een mot¡e aangenomen na een

vreedzaam lawaaiprotest vorige week tijdens de raadsvergadering.

Wat wil het kernteam BCB?
- Ga voor variant 1b: de bestaande weg verbreden want dat heeft de minste impact op

de natuur en werkt verkeerskundig
- Movares zegt dat als je voor variant 5 gaat dan moet je toch investeren in 1 b.

Kernteam BCB Ophemert sluit de presentatie af met twee concrete vragen:

1. Aan wethouder Dijkstra'. Wanneer gaat u de vragen van West Betuwe beantwoorden?
En wat vindt u van de vragen?

Reactie wethouder Dijkstra:
De gemeente Tiel blijft goed samenwerken met de gemeente West Betuwe. We

hebben de brief van de gemeente West Betuwe al eerder ambtelijk ontvangen,

namelijk in mei 2023.We hebben kennis genomen van deze brief. Op het moment dat
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wij een voorkeursalternatief hebben neergelegd, kan er een zienswijze worden
ingediend.
Wethouder Dijkstra geeft uitleg over de noodzaak van de weg voor de bereikbaarheid
en ontsluiting van Tiel. Er is nog geen keuze gemaakt voor een variant. Het college
van Tiel gaat alle varianten gemotiveerd bespreken en neemt daarna een besluit. Dit
doet het college van Tiel in opdracht van de gemeenteraad van Tiel.

Vanaf 2018 is dit proces voor een nieuwe weg al in gang gezet dus het is niet nieuw.
De gemeente Tiel heeft een Plan-Mer, haalbaarheidsonderzoek, naar alle varianten,
gedaan waarin veelverschillende aspecten zijn bekeken. Wethouder Dijkstra verwijst
naar de website van Tiel waar alle onderzoeken staan.
Wethouder Dijkstra wijst er op dat in de presentatie van BCB een verouderd onder-
zoek van Movares stond. Er is inmiddels een aanvullend onderzoek en daar verwijst
hij naar. Hij wijst erop dat daarin ook een vernieuwde matrix staat over draagvlak van
de verschillende varianten. ln alle varianten is er weinig tot geen draagvlak.
Het is een proces dat veel mensen raakt en de afweging zal niet makkelijk zijn maar
we gaan het zo goed mogelijk doen.

Wethouder Dijkstra licht toe dat bewoners nog steeds hun reactie mogen en kunnen
geven; zo ook vanavond. Er is overal weerstand vernomen. Er zal ergens overlast
ontstaan door de aanleg van de weg, maar wellicht zijn er ook voordelen en kansen,
zoals het verminderen van sluipverkeer. We zoeken naar een balans.

leder traject heeft zijn eigen voor- en nadelen. Kijk naar de laatste status van het
rapport van 31 januari 2024.
We hebben een uitgebreid participatie proces doorlopen en zal in het vervolg proces
ook plaats vinden. Er moet nog een definitief besluit komen vanuit de gemeenteraad
van Tiel en er komen ook nog momenten om uw stem, zienswijze, beroep en bezwaar
te laten horen.

2. Aan wethouder Hartman: De brief staat haaks op de motie, hoe staat dit in verhouding
met elkaar?

Reactie wethouder Hartman:
Wethouder Hartman antwoordt dat zij het niet eens is met de stelling van BCB in de
presentatie. De daarin opgenomen motie komt niet overeen met de door de Raad op
27 februari 2024 aangenomen motie. De oorspronkelijke motie van de VVD fractie is
tijdens de raadsvergadering aangepast. ln de aangepaste motie wordt gesproken
over een "evenwichtige belangenafweging" en dat woord is niet te zien in de tekst van
presentatie over de motie door BCB.
Wethouder Hartman herhaalt dat het college geen voorkeur heeft uitgesproken voor
geen enkele variant. De raad heeft gevraagd om u pro-actief mee te nemen, dat doen
we vanavond.
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Vragen van de bewoners:

Kunnen de raadsleden iets vertellen over de motie?
Een raadslid van het CDA geeft een toelichting op de motie die CDA en WD hebben

ingediend. Het raadslid bevestigt dat deze oorspronkelijke motie is aangepast en geeft aan

dat er volgens deze motie eerst een brede belangenafweging uitgevoerd moet worden.
Zolang er géén brede belangenafweging is uitgevoerd spreekt de gemeenteraad zich

duidelijk uit als voorstander van een andere variant dan van degene die het dichtst bij de

gemeentegrens van West Betuwe loopt. Het is belangrijk de belangen van West Betuwe goed

mee te nemen.

Wethouder Dijkstra geeft aan de zorgen mee te nemen in de afweging die Tiel maakt

Draagvlak is er niet voor welke variant dan ook. Dat neemt u dan niet mee. Wat weegt dan

zwaarder, natuur of verkeer?
Wethouder Dijkstra:Als college van de gemeente Tiel moeten we een besluit nemen dat
meerdere belangen raakt. Doel van de nieuwe weg is doorstroming, voorkomen sluipverkeer
en verkeersveiligheid. Wat zwaarder weegt kan per persoon verschillen. Dat is afhankelijk van

belangen en motivatie. Wij kijken en moeten een beslissing nemen over wat het meest
toekomstbestendig is.

Vraag aan wethouder Hartman: bent u zich ervan bewust dat trace 2 t/m 5 de deur openzet
voorsluipverkeeÍ naar de A2?
Wethouder Hartman: Sluipverkeer is een ergernis en een groot probleem en daar zijn we ons
van bewust. Er zijn meerdere plekken in onze gemeente waar sluipverkeer is. Er is een motie
aangenomen bij de Tweede Kamer voor een oplossing van sluipverkeer.
ln onze bestuurlijke reactie aan de gemeente Tiel hebben we aandacht gevraagd voor
sluipverkeer en gevraagd om in hun onderzoeken ook de impact van een ontsluitingsweg op
het sluipverkeer in beeld te brengen en mee te wegen in de beoordeling van een

voorkeursvariant.
Wethouder Dijkstra vult aan dat de nieuwe weg ook een kans kan geven om met aanvullende
maatregelen neveneffecten, zoa ls sl u i pverkeer, te verm inderen.

Sluipverkeer door de dorpskernen raakt de dorpen Ophemert, Opijnen enWaardenburg
Wethouder Hartman: We hebben deze kernen in onze brief niet specifiek genoemd, wel een

aantal wegen waarover wij sluipverkeer zien bewegen. De kernen kunnen we wel noemen in

de aanvulling op de brief.
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Waarom gaat het alleen over 7a, lb en 5? En niet over de variant die het spoor volgt
(variant 3)?
Wethouder Dijkstra antwoordt dat alle opties zijn nog open zijn. Ze hebben allemaal plussen
en minnen. Eén variant, variant 3, springt eruit omdat de ingreep zeer kostbaar is bijna 100
miljoen t.o.v. de andere varianten die rond de 30 miljoen kosten. Dit heeft te maken met
tunnelbakken die aangelegd moeten worden. De uiteindelijke afweging maakt de gemeente-
raad van Tiel. Daar zouden nog keuzes in gemaakt kunnen worden die goedkoper uitpakken,
maar variant 3 blijft dan alsnog de duurste variant.

ls er gekeken naar de 80 km wegen om ze aan te passen naar 60km wegen die over het
algemeen beter en gelijl<waardiger in te passen zijn?
Wethouder Dijkstra: Movares is uitgegaan van de aanleg van een 80 km/u-weg, waarbij
fietsen helemaal gescheiden is. De modellen die Movares presenteert gaan uit van 80 km/u-
weg. Er wordt dus voor nu geen 60 km/u-weg voorzien.

Als het college van Tiel een voorkeursalternatief heeft gekoze¿ is het dan mogelijk dat het
uiteindelijk toch een nee wordt?
Wethouder Dijkstra: Na de keuze van het college kan iedereen die belang heeft (inwoners,
ondernemers, gemeente, etc.) een zienswijze indienen gedurende zes weken. Hierna maken
we de afweging of we het juiste besluit hebben genomen of daarop terug moeten komen.
Uiteindelijk beslist de gemeenteraad van Tiel.
Maak gebruik van je rechten door je uit te spreken, dan kan dat mee worden meegewogen.

Door een persoonlijke eruaring met de gemeente Tiel na de aanleg van drempels op een weg
in het buitengebied zijn er zorgen of de gemeente Tiel nu wel woord houdt.
Wethouder Dijkstra geeft aan dat hij niet bekend is met de specifieke ervaring van de
vragensteller, maar dat hij graag met meneer in gesprek gaat.

Varianten 2 t/m 5 zijn varianten die aansluiten op de afslag Wadenoìjen ls er overleg
geweest met R¡jkswaterstaat (RWS) over deze opties omdat RWS destlds heeft aangegeven
deze afslag eigenlijk helemaal niet meer te willen hebhen?
Wethouder Dijkstra:Ja er is overleg geweest met RWS. We hebben ook een weefvak
ingetekend, vergelijkbaar met de op- en afrít tussen Wadenoijen en Geldermalsen richting
Rotterdam. RWS ziet een weefvak niet zitten, maar de op- en afrit 31 blijft open. Het is de
bedoeling dat de varianten 2tlm 5 daarop aansluiten.

Voordat een nieuwe wijk wordt aangelegd zou je eerst moeten zorgen voor een
ontsluitingsweg.
Wethouder Dijkstra: Daar heeft u gelijk in. We willen graag een weg die goed is voor Tielen
de regio. Een weg die 100 jaar mee kan en toekomstbestendig is voor nieuwe woningbouw-
ontwikkelingen. Er moet snel een oplossing komen voor de dagelijkse problemen die er nu al
zijn om de wijk uit te komen en bij de 415. Tiel, dat ingeklemd ligt tussen 415, Amsterdam-
Rijnkanaal en Waal, heeft nu maar twee ontsluitingen. Een extra ontsluiting zorgt ervoor dat
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mensen uit Passewaaij een keuze hebben en niet meer over de wegen in het buitengebied
hoeven te rijden. We willen een veilige weg met oplossingen voor fietsers,
landbouwvoertuigen. Veiliger dan nu het is.

Wethouder Hartman vult nog aan dat in West Betuwe momenteel eerst naar infrastructuur en

ontsluitingen wordt gekeken bij projecten.

Als ikwethouder Dijkstra goed beluister, zegfr hij datTiel een aansluiting wil op de A15 bii
Wadenoijen. Is variant Ib daarmee uitgesloten?
Wethouder Dijkstra: Nee alle varianten zijn nog open. De meeste verkiezingsprogramma's
van de Tielse gemeenteraadsfracties noemen echter een extra ontsluitingsweg richting de

415. Alleen opwaarderen van de provinciale weg zien zij niet als oplossing.
Binnenkort kunt u kennis nemen van op basis van welke argumenten we een besluit hebben
genomen over voor een voorlopig voorkeursalternatief.

De Bommelweg in Meteren voelt als de derde riþaan van de A15. Tiel wentelt de problemen

af op ons. De 5e variant is voor ons onacceptabel, de natuur moet beschermd worden. Waar
blijft het groen? Dat is van buitengewoon groot belang.

Waardeer zeer dat u hier hent, wethouder Dijkstra. U zegt dat Movares een gedegen en goed

onderzoek heeft uitgevoerd. Eén aspect zijn ze vergeten: de bewoners van Ophemert
benaderen. Dat onderzoek van Movares is pas de afgelopen maanden gebeurd. U gaat nu
binnen drie weken een åesliss ing nemen. In hoeverre wordt het laatste onderzoek van
Movares meegenomen in die öeslissing? Worden we serieus genomen?

Wethouder Dijkstra:Ja, we nemen u serieus. Laatste aanvullend onderzoek is gedaan na een

motie van de gemeenteraad van Tiel op 31 mei 2023 mel daarin de opdracht om variant 1 en

1b beter te bekijken en variant 1b te toetsen op hoe toekomstbestendig het is en bijdraagt
aan de gestelde doelen. Dat onderzoek hebben we gedaan en de resultaten van het

onderzoek zijn op 6 september 2023 gepresenteerd aan de Tielse raad tijdens een

informatieve commissie. Op 31 januari 2024 zijntijdens een informatieve commissie de

laatste uitkomsten van het onderzoek gepresenteerd. Daarmee is het schema vervolmaakt.
Hierbij hebben we ook een meest recente samenvatting van de onderzoekstabel laten zien.
<deze wordt hieronder weergegeven>
Draagvlak is geen onderdeelvan de PlanMer, het haalbaarheidsonderzoek. Draagvlak hebben

we gemeten in de adviestafels waarin een afvaardiging van Tiel, Wadenoijen, Ophemert zat.
De adviestafel heeft advies gegeven en dat wegen we ook. Dat advies was overigens niet
unaniem.
Movares heeft de varianten op allerlei aspecten bekeken. We hebben die aangevuld met
draagvlak en variant 1b. De actuele status is van 31 januari 2024.
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Deze afbeelding komt uit de presentatie in de gemeente Tiel, op 31 janua ri 2024. De volledige
presentatie vindt u hier: Document Tiel - Presentatie Westelijke ontsluitingsweg Tiel- iBabs
Pub I ieksportaa I (bestu url ijkeinformatie. n l)

Mijn achtertuin grenst aan de Ophemertsestraat en daarom ben ikbetrokken. De hewoners
van Tiel zijn benaderd, daar is overleg geweest Drie weken geleden zijn we erachter
gekomen wat er gaande is en er liggen rnensen door wakker. We hehben een geslaagd
protest gedaan, waardoor deze avond is georganis eerd. We voelen ons in de steek gelaten
door het college van West Betuwe.
Wethouder Hartman nodigt meneer uit om met elkaar in gesprek te gaan. Zij heeft begrip
voor zijn zorgen en respecteert zijn mening.

Waarom past het college van West Betuwe de hrief niet aan? Geef aan Tiel aan dat variant 5
niet acceptabel is voor West Betuwe.
Wethouder Hartman verwijst naar de motie. Er moet eerst een zorgvuldige evenwichtige
belangenafweging worden gemaakt. We gaan vóór het voorkeursbesluit van Tiel de eerdere
brief aanvullen.

De projectleider van gemeente Tiel zou gezegd hehben dat de gemeente West Betuwe zal
meehetalen aan de waterrealisatie van de variant 5, dat zou gaan om ongeveer 800.000 euro.
Klopt dat?
Wethouder Hartman geeft aan dat meebetalen niet aan de orde is.

I

Samenvatti n g onderzoeksresu ltaten
tei of ! Dil z"l1n hoofdlijne n, achterliggende proriucten vertelle n hel gehele

' Bandbre€dto -25% - +40% (b€tekent dat genæmde kosten 25% lager en maximæl 40% hoger kunnen uitvallen)

" ALT3 minder lunnels: 40-50 miþen euro

Weetuâk: 13 milJo6n, geen extra biJdmge ean doslbers¡k, bêperkt milieuêffect, geen draagvlak bij RWS

Opanbare producten (zie drgitaal MER):
M¡lieueffectrappÕrt I Ontwêrpnota I Memo Resultâten QuickScan robuustheid ALTI I Momo effectên ên draagvlak altematief 1/1b

Movare-s 15

21M

+

Draagvlak

Kostent

Effecten

Doclbercik

ALT3ALT2ALTI BALÏ,I
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De projectleider van de gemeente Tiel geeft aan dat er met Waterschap Rivierenland en

gemeente ambtelijk is gesproken over meekoppelkansen. De 8 ton is genoemd als bedrag
dat nodig is voor een nieuwe wateraanvoerroute in het geval variant 5 verder uitgewerkt zou
gaan worden. De projectleider van Tiel benadrukt dat er geen toezegging is gedaan over een

mogel ijke financiële bijdrage.

Er wordt gekeken naar een snelfietsroute van Tiel naar Geldermalsen. Er zijn veel kinderen
die naar school gaan in Geldermalsen of naar station Passewaaij. Wordt er goed naar
gekeken naat een veilige route?
Wethouder Hartman: daar hebben we in onze bestuurlijke reactie aandacht voor gevraagd en

blijven we doen.

Vervolg
Alle aanwezigen die hun contactgegevens hebben genoteerd op de presentielijst ontvangen
een verslag van deze bijeenkomst.

- U kunt uw vragen/reacties ook nog aan de gemeente West Betuwe laten weten na

afloop van deze bijeenkomst door het reactieformulier in te vullen en achter te laten
of door deze te mailen naar verkeer@westbetuwe.nl. Dit kan tot woensdag 13 maart

- We gaan de bestuurlijke brief van 26 oktober 2023 zo spoedig mogelijk aanvullen.
Daar komt de opbrengst van deze avond bij in. Alle zorgen en opmerkingen voegen
we daar aan toe.

- We sturen dit naar het college van de gemeente Tiel met het verzoek om daar in de

belangenafweging van Tiel goed naar te kijken. We sturen dit ook naar de
gemeenteraden van Tiel en West Betuwe.

Verslag sturen we toe
1. Via de e-mail: als u uw mailadres achter laat op de presentielijst

2. Via de dorpstafel: zoals u ook onze uitnodiging heeft ontvangen

Het verslag en de opbrengst van vanavond voegen we toe aan de
bestuurlijke reactie
)Deze sturen we naar gemeente Tiel.

)Deze sturen we naar de gemeenteraad van West Betuwe

De gemeente Tiel moet nog een besluit nemen over een voorkeursvariant.

Vervolg

a

WEST
BETUWE
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Afsluiting
De gespreksleider bedankt eenieder voor zijnlhaar aanwezigheid. De dorpstafel Ophemert
wordt bedankt voor de medewerking aan het samen met de gemeente mogelijk op korte
termijn mogelijk maken van deze bijeenkomst.
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Bijlage

Nagekomen reactie op presentatie kernteam BCB Ophemert

Het kernteam BCB Ophemert heeft kort voor de vergadering verzocht om een
presentatie te geven. Die gelegenheid is gegeven. ln de presentatie staan echter een

aantalonjuistheden die de gemeente West Betuwe híer alsnog wil rectificeren en

verduidelijken.

1. ln de presentatie zijn een aantal een aantal citaten uit de brief van het college van

26 oktober 2023 opgenomen. Deze zijn echter uit de context van de brief gehaald

waardoor er een vertekend beeld ontstond. Voor een juiste weergave van de feiten
verwijzen wij naar de brief van26 oktober 2023.
U vindt deze brief hier: Vragen van de raad. Gemeente West Betuwe> maart 2024>

2. ln de presentatie is een verouderd onderzoek van onderzoeksbureau Movares
opgenomen met daarboven het jaartal 2024.Daardoor werd de indruk gewekt dat dit
het meest recente onderzoek van Movares zou zijn. Het meest recente onderzoek
vindt u hier: Ontsluiting Tiel - Participatieplatform (movares.net)

Met deze toevoegingen willen wij zorgen dat u de juiste informatie heeft

11
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REACTIEFORMULIER
¡tst tomulaor graag rnlaveGn op de bal€ç¡komel ôl per mri! aturrn nsa¡ rq:i<eer6''ve*1þEl¿,r'e.rJ

&l kån iftðli¡t tol I t rn6rrt 2024,

U¡r gô0av€ns goûrulkoF 5.r alþ€n voor dlt prôiec! €n yErn¡etherì ûii fiã drlê Ì*ð6nde1l.

I-
gtråol an hdrrìúmrîer:

-

à¡rüm:

[.ñìsalàdrÊs

?êlÈfoa¡ônumrnet

Rêðcfi€:

roctt T€Ê.¿ùal¡c\ß --

br"^te¡ å+ t-r
lqlar qJCÈ

..inr-r*tls *n" . åxj...rf t".\.
g\.&q¡r. in \'*.1 sla"lgect3

ðr æ3r.\oL, c¡.e¡åre,r

t¡èrr ¡¡rçr\ Lá 91rarr.å 1.t. ..i,. ,ð.r zr. ,.þ* .{ þ.+.:,b ,uq¡ Vr¿! ,V{lrr
z-il^ o\r .apt',1a daaArr.e.tçr.\¡\r snae.rzaa*ftl-"1 ' rori á,-r;h
f rt rneyÀe.J¡ rc*idt.ìt. ùg.ÐI" 

(:nÀV¡.r- ao-.{'.J.$
f 'r,,t-u \ s\c.t"*ì.¿Ç,.rnr.rd4.ß.Á¡illl**ãår¿r;rç ur\*^{,gl¡s . .. . .

*.êdv!*ri"lel ça::rwæJ\rt[t âÉnÊ âncç\lih\ü \{ A.-.. ...

t-Ês¿r¡ù.r\o¿n \-\nt, ¿. ?¿fiì¿¡,u-t^¡¿ frÀ\d.I a:- r-..e1 Àoa. ¡tr!Å-u
9? d"- z-ï,*f'.,1pr\.sc.\ (,L4\ A*¡ ôaãa\"ot*1,.d...! ¿û dlfrf,.4¡

t"er,-1 
^ç.r.4¡: 

d.", \tlr^\-fe\ ,.o.roor {- - -, . ,

1\ r...,rl *.\ T*å ðrÈ3, ^u \'i i 
å' -\{ e

rrnt';liirlilì{llr'rrtt T ttl ìy',|t,:,t
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üpherrrcrt

Pagina 1



Reactie 2

REACTIEFORMTJLIER {i:F'1 r') r.ì'_1 îr,rr-.1

tþt lomdlg ortrg inlrrcrcn oFde ¡,fee,*pf o, par mdt sluren olår {erheer6ïlÊ5lÞcl$ye¡lOtrlanultcrflsrqrilrmrrrr202l.¡ 
t_,;. lr .. ,i ,17 .:,_.;:t f,rai-ni,î- i_ :, ,.¡_1 .r !t'ri gc'wen¡ geõrutm wê dren voø ¡it pro,*t åi 

""ri.rþen wr¡ ne drtc marnoen.

il¡¡m:

Struit

ReocilGl

-BElArrrcìiuxe ¡noÈoeu rã
vAN VAR|¡ANT 5 KAN clEr{ spRAKE zrJN A,qNGEzrEN wrJ At op r s, I 1 ,201 IOP I.IET GEMEËNTEHUISJÑ NEL ÈËX-õËEäN¡NDEERI}E BÉI/ESTIGING VÁNOË GEMEEN'IE TIEI H€BBEN OÑTVAi.¡GEil!AT OT,¿S PERCEEL MOCHÎ ER INDË rogrousr oorr €E¡r u e uvre ói¡rsïu m ñoErruecx'óiei,i, Ë¡¡n o ee nENKELE HTNDER vÂr{ zorJ oNbÈRV,r,J'óËN-'

EXTRA TEDEDELIIIGEI{
.SNLTEGEBIED
wJ l¡l,oNEN AAN DE RAND vAN EEN PRAOHTTG zËLÐzAAM UTTGESTREKTSTILTEGEBIED
lN oNs $TILTEêEB|ED_Ì ,ONEN EN LEI/EN o.ållt|ggEN, MFZFN, GRUTTo,S,BoNTE spEcHT, cRoEûrE gnecxr, rnËËh-uueeru, ult.EN, BUTZERÐ,
lçqlE¡llcF, pATRrJzEr{ er* an zo'xrñ'i,iqan evE¡¡ DooR
3åLI! ! E PATR IJZE N Dq O C O É N õri L-r.-ruSr ISOORTE N O I E BEO REI GDwoRDEiroFKwETsBAAR4¡Xl-ri'¡r.¡-o-e-i¡-ËoeRLANDSEBROEDVOGELS

.qIt$¡oMEN rN oNs snuîË<ísäÈb-ñEài vooR\ruOR ONS EN NI.æ ru¡rUUNUErriÈEdËRöVWEGT HET BETANG VAN ÐITnRAcHTTGE STLTEGç-BF_q g:fl arrã,qRòËR DAN HEr BEuANG vnr{ DEG€MEE¡ì¡TE TIEL EN OCOCr'TECTIITEWÉöîãËruWE Où4 HIER Og EVENruELEryllqf wesrr L¡JKE .9q1g1umnéswec lbon il EL rE BEDE N xEN
:FIeF! muþr{E*s aeneexre wEsi-tñi,re
!ru_+Fs rs eEBLEKET{.q¡ ge oeueeriË wesr BETuwE EE}¡Dr{DEurKE vooRXEUR nEefivóõË vnäÃr*r s
9[ l9Flfs oe euee 

-v¡ruqr,n otE'ooi iËe¡- n¡woru€Rs vAN DE
.qFirEqNrE wEsr BEruwE RÀ/\,çr -
WAAROM WEEGT Nrr A-CUIXC VÄH OE C#MEENTE I¡/EST BFruY\,E VOORVARIA¡ITSã/VAARDER DAN rICf EEr¡ÑÑ¡üV HnRR EIGEN ITûI'ONERS?

fltrt:luitilrr¡:; +cr¡ Trcl rrVr,:;i

ó rnrart 2ü?4
tlphe inert
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Reactie 3

Dank voor jullie boodschap. Voor de zekerheid heb ik jullie input bij deze ook doorgestuurd
aan y-erkgqrlQv.veslbqtuwe.nl. daar wordt alle input verzameld.
Met vriendel groet namens BCB Ophemert,

BCB ophemert

Van:
maart 202414:O8

Aan:
Ondenrerp: reactie

Aan:
Naam:

Reactie:
Wij kunnen ons in grote lijnen vinden in de reactie van het team BCB I (d.d. 6-3-

2024).
Wíj plaatsen daarbij wel de volgende kanttekeningen.

- Het college van West Betuwe (of wethouder Hartman )zegt niet in de "opgedoken "brief van

het college van West Eetuwe aan het college van Tiel klip en f dat men kiest voor variant

5, maar tendeert daar wel naar.

De unaniem door de raad aangenomen motie in West Betuwe zegt in feite: vooralsnog zijn

wij tegen variant 5. Tussen haakjes staat ¡mmers; "zolang er geen evenwichtige

belangenafweging heeft plaatsgevonden".

Een evenwichtige belangenafweging heeft in West Betuwe absoluut niet plaatsgevonden.

Dat ís het college van West Betuwe volledig ãðn te rekenen. O.i. is er duidelijk sprake van

onbehoorliik bestuur. ledere informatie en participatie van inwoners e.a. van West Betuwe

heeft immers niet plaatsgevonden.

Er was inhoudelijk geen enkele reden om de brief van West Betuwe aan Tiel geheím te

houden. De raadsleden hebben de¡e brief vertrouwelijk ter kennis gekregen. Dat valt af te
leiden uit bijlage 2 {inhoudelijke achtergrond} van de bijlage van de brandbrief van 4-3-2024.

Hebben de raadsleden daarop nog gereageerd?

ls het verstandig onn je als BCB Ophemert nu uit te spreken over een door Tiel te kiezen

variant? O.i. niet. Wat zouden wij ervan zeggen als Tiel zich uitspreekt voor variant 5. De

variant gaat over het grondgebied van Tiel, maar raakt direct de belangen van Ophemert. ln

de zo gewenste regionale samenwerking dienen we toch niet zo met elkaar om te gaan?

Fagina 3



Reactie 4

l{êâm
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REACTIEFORMULIER
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Reactie 5

Aan:
Naam:

mmer:
Reactie op de ontsluitingsweg TielWest 6 maart 2024

- Hoewel het college van West Betuwe zich in haar brief van 26 oktober 2A23 zich niet klip en

!uitspreekt voor variant 5 tendeert het daar wel naar,

De unaniem âangenomen motie ln de raad van West Betuwe zegt in feite: vooralsnog zijn wij
tegen variant 5. Tussen haakjes staat immers: "zolang er geen evenwichtige

belangenafweging heeft plaatsgevonden",

Aangezien de gemeente Tiel het vaste voornemen heeft om voor L-4-2A24 een definitieve

keuze te maken is het absoluut onmogelijk om tot een evenwichtige
belangenafweging in West Betuwe te komen.

Dat betekent o.i. dat u niets anders rest dan een klip en klaar tegen variant 5 uit te soreken.

De onrustfboosheid in Ophemert ís begrijpelijk. Die onrust heeft het college zelf veroorzaakt

door de inwoners van Ophemert e.a. niet veel eerder
te informeren. Er heeft volgens uw informatie geen bestuurlijk overleg met Tiel

plaatsgevonden. Uw brief en het eerder ambtelijk overleg {dat ook onder verantwoordelijk

van het college plaatsvindt) vormen wel degelijk vormen van overleg op bestuurlijk niveau.

De gevolgde werkwijze sluit niet aan bij het door u voorgestane beleid van Openheíd,

transparantie en participatie

Tot slot. ls de brief van het college van West Betuwe aan T¡el van oktober 2033 ook ter
kennis gebracht aan de raad van West Betuwe?
Wij wensen u wijsheid in de hoop dat u het vertrouwen herstelt met onze inwoners

e.a.

Zoals het nu gegaan is, moet het absoluut niet meer.
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REACTIEFORtvftrtIERt{*

l¡w gl¡orrtr

Rr¡cÍr:

tÞû{ænloonrrtolf na¡ rtur'l nil. y!ür*íDgr¡Þßil¡$tlt
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Reactie 7

REACTIEFORMUUEB ¡"¡

lì-iÞr"ÐÍ.

,ä ïråil¡.

Vereniging tot Behoud van L¡ngelandschap

Samenvatting op reactie BVL

- Toekomstbestendig werd als argument gebruikt voor varianten

door buitengebied. Wij vinden dat geen valide argument, want

verkeersstromen laten zich niet zo ver in de toekomst
voorspellen.
30, 40 jaar over is dan toekomstbestendig genoeg?

- 'koppelkansen'ook geen goed argument
- Fietsberging en waterberging kunnen ook anders geregeld

worden dan met een drukke 80 km weg die een barriere vormt
in het buitengebied en over de ruggen van de bewoners wordt
opgedrongen

- Nieuwe weg treft autoverkeer aan door buitengebied. We

willen juist minder auto's maar fietserts en reizen per trein.
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Reactie I

REACTIEFORMT.JLIER
Hçt lõ.tDüll€r gfåag inhvalan ç de biF.¡kom3t ôl p.r rlldl îü,r.n n¡ff 'rgtl{ßtr&rvs¡tþ{tgr¡rß.ql
Olt ¡(an u¡lçllük tal I I måffÎ 2024
Uw grgä¡ans geba¡rkêí ún r¡hên voor d¡l pro¡ect en venrng¡en wll nr trg r¡!6ndü.
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Strarl cn huknumrnar
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Reactie 10

REACTIEFORMULIER
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REACTIEFORMULIER
Het lormuller grrag inlarrrun op do þlleonlomst of p€f m6fl alur6n nsar yÊlL*gt@geglþglt¡$f,-at

Dtt ken ultarllk lot I1 m|trt ?024.

Uw gdgevenr gobrulhen nc alleen voor dlt prolêst çn vemlêllgen wfJ na drlc m!åndcn.

R¿rc{ç:

eR¡r,s.-çtr-É,\ÐSClnr.þ-Sfi .,.

rx[ i* ru*
.",..-ug¡r:,

(lr1l :;lilrlnìfl:;wtrtl Tltrl üJr'r:t
{r tilantl ?t}"1¡4
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Pagina t 1



L.S

Reactie 12

HlerblJ ontvangt u van d onze
reactie formulier op de 6 rn voor ng van
hierbij ook onze reactie toegevoegd díe we op verzoek van de gemeente West Betuwe al
hebben gegeven op ãZjuni 2023 en de brief die we over dit onderwerp hebben gestuurd
naar het college B&W van Tiel op 14 september 2023.

Met vriendelijke groet,
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REACTIEFORMULIER
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t,rv Erocrc{c gtãrurþfl m ¡üaÉn ?oof drt pfoJG* €n y€m¡sîtm wii nr dre nr*,d.n.
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" '''¡ "'"' " '
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Gm¡nh?ld
tåv.hGÉll.vmBiW
Poúr¡lß25
.ÑHHT¡d

€dtuml¡rrtl4¡rpüü¡ü¡llB

bcürft lmprr¡kr*dt op ffirt¡Ë on¡*jthg ?l¡srrdl

€rrút oolt¡r rcr b{Í¡ËË!¡þr Gr wrtl¡c¡rr+

Hllrtal
dr5 Uü

5rEilü¡¡rrt
Wb hrÞöro op bub wt dr btenfoi¡, ¡:publlaerrd op dr ¡ln wn dc
¡moar* rltrrndcren ( 3'dr¡X l brtctrnci op filde, ¡n onæ

¡ldûrl
[cn ut dorl an hct rh¡s{¡n&drep u lcdrrnncn or¡ hnd¡d¡p b kt ¡rl,ld ldsn
u.õtn rt Lrt d. t{drr{n ,]llrrncrtørn r(-'r¡rl, rlc $d rn Ìra Mc¡¡&rrr¡d, B¡ngl ffi
¡aDid rnr|Ön rb Un¡r.Icnt ç roor Ëei bat¡E Ðg, ú ñ&r¡rw.¡rdõr üì nttbu.rtildrn ln
h¡¡¡trt¡rbl¡d.

luprrü'lrcdr n op

tËñlrnefþ|, dêdür
op(þlc

iHffii*.iirytriislffii" v¡n lpt rt¡ndfl¡¡t ysr lr8tì

I' L ûrn*ür s æ ¿r 4n dc b¡tta ã ¡üñ {nå¡Êno.¡l lcftrd tËn ¡$tl ven lrndùurr.
ntuu¡ ¡n lrod¡rhrp, Þ kfuhn -nür vrrrochtin¡ - krr æn rmdulttg op dc Â15 hJ dr ogcn
rtlt Gddsm¡ben - E3L ln ornt¡nati! m.{ dÊ 

.Flu¡ ¡' rû¡sntan. olr' ¡d,rB b mì ,,r|.rn a
m 5 rf tc wftur vrnwgr dr doÍì¡alidlç wn ùet l¡¡nd¡chn, fht g¡adt 

'¡oord ,rr,rrt r,t s.
v.rkrt t ttt vd¡ daht tt¡ln þbouwlnÍ ffi, rntr doorgüJrl? het bmtctr¡p
rnbs¡fi¡. Voo'r{ofl¡ I ar 3 ¡l\*ll¡m dra.

¡. Oa t¡.ca vtl d. dffi.t 3 ¡¡ gFh.d ftauw, Lidt nð¡r & oÞ fi rfrit $/dendþ rm rlc
Al5. wrl¡w¡¡r l¡ hcr ern hd¡ rù¡æ llrünt vñlr{l! ¡ tl,nñab dia a. ln s¡r,t ¡ mort*,
homan üt
ar rnocûr lohuircn r¡u wllcn, litrar lrndrchrppcü[ ¡etcn seühnt hc¡ !¡nbavcln¡ øn tc
bu¡dahn mrt ¡l b¡¡h¡dc ffir¡¡trircü¡u.,

I
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¡. Oa f¡aô !¡tr dtmrdd f. h{dt ool rðü dG o!. .n drtt Wr&îoü.n lm ê Alq dær$[dt
korôr." ¡fur rulmtr turg¡ Pürrrrudl cn ïvtdcnollln. 0i g¡oñr ¡ffi, ¡ôl|ttt
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Brandbrief Beur¡onerscollectief Buitengebled Ophemert

Voor:
Cc:
Belrefi:
Van:
E-mail:
Ðatum;

lnwoners, gemeenteraad en College B&W West Betuwe

Gemeenteraad an College B&W van Tiel, het W0T-tearn en de pers

Mogelijke Westelijke Ontsluitingsweg Tiel

Kernteam Bewonerscollectief Buitengebied Ophemerl iB0B-Ophemert)

4 maarl2024

Geachle inwoners, ondernemers, gemsenteraadsleden en gemeentebesturen,

Er ontstond de afgelopen twee weken veel onrust over een opgedoken notitie van het

College van B&W van de gemeente West Betuwe aan het College en de gemeenteraad van

de gemeente Tiel over de mogelijk ontsluilingsweg. Na veel aandringen van de inwoners

werd het onderwerp uiwoerig behandeld in de gemeenteraad van West Betuwe op 27

februari 2024. De gemeenteraad van West Betuwe besloot op 2T lebruari unaniem in de

vorm van een motie. De gemeenteraad van West Betuwe verzoekt unaniem de wethouder

om geen añnachtende rol (meer) aan te nemen in dil proces, maar de raadsleden en

inwoners van West Betuwe proactief en uitvoerig te lnformeren over de impact van de

verschillende varianten. De gemeenteraad van West Betuwe concludeert ook dat varianl S

een zeer ongêurenste lmpact heefl op het groene landschap van de gemeente West

Betuwe en het stiltegebied ter plekke voor flora, fauna en recreatie. Tot slot verzocht de
gemeenleraad de wethouder zich duidelijk uit te spreken als voorslander van een andere
varlant dan die direct langs de gemeentegrens van Wesl Betuwe loopt.

Over 3 dagen, op woensdagavond 6 maart 2024 vindt er een dorpsbiieenkomst plaats om
19:30 uur in Huis op Hemerl, inloop vanaf 19:00 uur. De welhouders van Tiel en \A/est

Beluwe komen dan tekst en uitleg geven aan inwoners en ondernemers. Deze bijeenkomsl
wordt gefaciliteerd door de Dorpstafe! Ophemert.

Woensdag wordt duidelijk of de opgedoken brief van West Betuwe lnhoudelilk van tafel
gaat, of dat die brief heelanders gelezen moet worden (en hoe dan?). Ook moet duideliik

worden op welke manier de inwoners van Ophemert vanal nu wel betrokken worden in de

afwegingen en welke activiteiten daartoe georganiseerd gaan worden.

De belangen voor het buitengebied van Ophemert worden inmiddels geborgd door het

Bewcners Collectief Bultengebled (BCB) Ophemert. Voor het proces hebben we nu

bereikt dat we gehoord worden, daarvoor was helaas een lawaaiprotest nodig in de raad.

Laten we woensdag aanstaande locussen op de inhoud, eens goed samen kijken wat er
aan de hand is. Bijgevoegd een terugblik op het proces, een inhoudelijke doorkijk en

informatie over reistijden uit Ophemert.

We roeoen alle belanostellenden en bolrokkenen op om woensdao aanwezio te ziln.

Namens ten minste 50 bewoners uit het gebied,

Kernteam Bewonerscollectief Buitengebied Ophemert



Bijlage 1: Korte terugblik op het proces

De gemeente Tiel studeert aljarenlang op een mogelijke Westelijke Ontsluitingsweg voor
Tiel. Het doel van die weg is om de groeiende wijk Passewaaijeen snellere verbinding te
geven richting de 415 en ook om het huidige sluipverkeer door de kern Wadenoijen te
verminderen. De gemeente Tiel heeft tot nu toe een uitvoerig participatietraject doorlopen
voor haar elgen lnwoners en ondernem€rs on er zijn grofweg 6 varianten geselecteerd
(varianlen 'l Vm 5 en 1B). Verkeersbureau Movares heeft hier uitvoerig onderzoek naar
gedaan, uit deze studies blijkt dat er niet een duidelijke voorkeursvariant komt bovendrijven,
omdat ieder alternatief grote voor- en nadelen kent.

Vorig jaar ontslond er maatschappelijk venet in het dorp Wadenoijen om een nieuwe 80
km/uur weg aân te leggen dwars door het groêne landschap van Wadenoijen. Er ontstond
ook maatschappelijk verzet langs de bestaande N834 om die weg op le waarderen (ook'l
van de varianten). Door deze maatschappelijke druk krijgt mogelijk de variant die langs de
gem€entêgrêns van West Betuwe scheert {variant 5) de voorkeur krijgt van raadsleden uit
Tiel. Variant 5 heeft echter een enorme impact op de inwoners van Ophemert.

Raadsleden, inwonêrs en ondernemers uit West Betuwe voelen zich nu overvallen ln het
proces. De gemeenteraad van West Betuwe is tot nu toe helemaal niet betrokken in de
bestuurlijke atweging van de gemeente Tiel en de gemeente West Betuwe. Er gaat soms
een informatienotitie voorbij, maar inhoudelijk is de tracékeuze niet voorbilgekomen" Er heeft
in de gemeenle West Betuwe tot nu toe ook helemaal geen bijeenkomst plaatsgevonden. Dit
is ook helemaal in strijd met de beginselen van de nieuwe nationale Omgevingswet, waar
juist participatie en het vroegtijdig betrekken van inwoners en ondernemers voorop staal,

We weten uit de praktijk van Ruimtelijke Ordeníng dat als een gemeente (of andere
overheid)eenmaal kiest voor een bepaalde voorkeursvariant, dat zo'n keuze dan weliswaar
open staat voor bezwaar en beroep, maar dat dan de bestuurlijke kogel door de kerk is en de
overheid vanal dat moment kan en gaat beginnen met biivoorbeeld onteigenen en de opzet
van ruimtelijke procedures (zoals MER, etc.). lnspraak en partlclpalle voorafgaand aan de
keuze voor een voorkeurstraject is dus heel erg belangrijk, dat is de fase dat er goed
geì,vogen wordt tussen de varianlen. De wethouder van Tiel heeft dit ook nadrukkelijk erkent
en al meer dan een jaar de keuze voor eên voorkeurgvariant uitgesteld, om ruimle Îe gevên
aan draagvlak gesprekken en voorlichting richting inwoners. Het vervelende is alleen dat Tiel
dit uitsluitend voor eigen inwoners en ondernemers doet, in de gemeenteraad van Tiel
werd zelfs lachend vastgestêld dat inwoners uit Ophemert nou eenmaal niet in Tiel wonen.
Hiermee ontstaat er in het participatietraject voorafgaand aan de keuze voor hel
voorkeurstracé dus een onderscheid tussen eersterangs en tweederangs inwoners.

De inwoners en ondernemers van Ophemert zijn tot nu toe niet betrokken in de
bestuurlijke afweging van de gemeente Tiel. De gemeenteraad van West Betuwe heett op 27
februari 2024 geconstat€erd dat de gemêente Tieldaarmee niet een volledig participatie-
traject doorloopt. Ook is de gemeenteraad van West Betuwe zelf onvoldoende mee-
genomen in dit proces, de afwegingen en in het beoordelen van het maatschappelijk draag-
vlak. De wethouder van West Betuwe gal in de gêmeenteraad van 27 tebruari 2024 toe dat
de afstemming met Tielvrij beperkt was. Er is weliswaar een bestuurlijke brief gestuurd in
oktober 2023 (de bewuste opgedoken brief), maar sindsdien heeft de gemeente Tieldaar
niet op gereageerd, er is ook geên contact geweest tussên de wethoudêrs op dit onderwerp.



De opgedoken brief van West Betuwe aan de wethouder van Tiel leverde op donderdag 29

februari 2Q24 een ongemakkelijke siluatie op in de gemeènteraad van Tiel. Hier bleek dat

deze brief de afgelope n maanden was zoekgeraakt, deze kwam pas eind januari 2024
boven water na e€n anonieme tip. Tiels raadslid ven^roorde het ongemak en

de verbazing: ,,Raar dat zo'n brief na een anonieme tip er plots is, terw¡jl het om zo'n

belangrijk
welhoude

De
en

gemeenteraad van Tiel kreeg dubbele excuses van

I,,De brief is te lang blijven liggen", t"iI
Wethouder gal aan eind maart de knoop over het voorkeurstracé door te

willen hakken. Raadslid ,,Als w'rj nu na vier maanden pas die brief
krijgen, heeft die dan nog welserieus invloed op de tracékeuz€?"

Terug naar de gemeenteraad van West Betuwe op 2T februari. Ðe raad nam daar unanlem
een motie aan waarin de wethouder werd dringend verzocht om geen atwachtende rol

(meer) aan te nemen in dit proces, maar de gemeenteraad en inwoners van West Betuwe
proactlel en uitvoerig te lnformêren over de impact van de verschillende varianlen. Tot

slot (en inhoudelijk de meest belangrijke conclusie van de raad) verzocht de
gemeent€raad van West Betuwe de wethouder ¿ich duidelijk uit te spreken als voorstander
van een andere variant dan die direct langs de gemeentegrens van West Betuwe loopt. Dus

geen voorkeur van West Betuwe voor variant 5!

Het gemeenteþestuur van Tiel is op dit moment dus bezig met de keuze voor een voorkeurs-

variant. De wethouder heeft op 28 februari 2A24 aangegeven dat de spreekwoordelijke kogel

uiterlijk eind m¡art 2Q24 door de kerk gaat. Dit is vooral een politieke keuze, het verkeers-

kundige bureau durtt immers geen voorkeur aan le wijzen. Er zijn de aTgelopen weken
politieke krachten in Tiel in het speldie de notitie uit West Betuwe inhoudelijk gebruiken om

nu te gaan kiezen voor variant 5. Voor Tiel levert deze variant misschien het minste gezeur

op (van eigen inwoners) en West Betuwe wil nog meebetalen ookl Ðe omstreden
(opgedoken) notitie van West Beluwe heeft dus mogelilk êen enorme lmpact'

lnmiddels is ook de DorpstafelOphemert betrokken bijdit dossier, in een recent schrijven

aan hel college heeft de dorpstalel aangeg€ven geschrokken te zijn van alle commolie en

het college dringend verzocht eerst een dialoog aan te gaan tussen de gemeente en de
inwoners van Ophemert. De dorpslafel is van mening dat het college van West Betuwe geen

voorkeur voor varlant 5 kan uitspreken, voordat daar het draagvlak is getoetsl met de
inwoners en ondernemers. De Dorpstafel heefi ook aangeboden een faciliterende rolte
kunnen vervullen door bijvoorbeeld een dorpsbljeenkomst te organiseren. Nu is de

bedoefing dat deze op 6 maart 2O24 gaal plaatsvinden (om 19:30 uur in Huis Ophemerl,
inloop vanaf 19:00 uur).

Vanuit de app-groep die eind februari 2O24in het buitengebied Ophemert ontstond na de

ontdekking van de opgedoken brief (inmiddels meer dan 50 leden), is inmiddels een

Kernteam voor het Bewonerscolleclief Buitengebied Ophemert (BCB-Ophemerl) gevormd.

We gebruiken de app-groep (50leden nu)om mensen te informeren, hel kernleam
verzamelt informalie en aandachtspunten en probeert de bewoners en ondernemers te
vertegenwoordigen.

Samengevat: het proces is buitengewoon rommelig verlopen, maar op 6 maart vindt er
een inhaalslag plaals. Laten we dan foeuesen op de lnhoudl



Bijlage 2: lnhoudelijke achtergrond

De gemeente Tiel heelt een uitvoerig participatietraject doorlopen voor haar eigen inwoners
en ondernemors en er zijn 5 varlanten geselecteerd, waarbij er in de zomêr van 2023 nog
een extra varianl is toegevoegd (18). Verkeersbureau Movares heeft een concept Milieu
Elfect Rapportage (MER)opgesteld, daarin staan allemaal aspecten als milieu, verkeers-
bewegingen, geluid, luchtkwaliteit, kostên en draagvlak.
Zie voor meer informatie: htlos://ontsluitinqtiel,movares.nef

Uit alle rapporten blijkl dat varlant 18, dat is het opwaarderen van de bestaande N834 rnet
betere kruispunten en dubbele rijbanen naar alslag Tiel-West de slimste keuze is. Het
trekken van een lang nieuw tracé dwars door het buitengebied van Wadenoijen (en
potentieel rakend aan Ophemert) levert nauwelijks tijdswinst of verbeterde verkeers-
afwikkeling op, de hoge kosten en de impact op het landschap en de mensen van deze
buitengebied varianten wegen niet op tegen de verkeersresultaten. Daarbij mag trouwens
worden aangetekend dat Rijkswalerstaat heeft aangegeven dat 3 afslagên voor de stad Tiel
op de A15 helemaal niet nodig zijn, de 2 bestaande afslagen zijn ruim voldoende. Echter,
vekeersbureau Movares durft op dit moment geen duidelijke voorkeursvariant aan te wijzen,
omdat ieder alternatief voor- en nadelen kent en ook op weerstand sluit (nol in my backyard,
ook wel het NIMBY-effect). Daarmee is de keuze in Tielwelke variant het wordt nu vooral
een poliliek proces.

ln de basis gaat de inhoudelijke keuze voor de gemeenteraad van Tiel orn het ofwel stevig
opwaarderen van de beetaande weg N834 naar de 41S-afslag Tiel-West met dubbele
rijbanen en verbeterde kruisingen (variant 1B), ofwel het aanleggen van een compleet
nieuwe weg dwars door hel buitengebied van Wadenoijen naar de 41S-afslag Wadenoijen
(dit zijn varianten 2lot en mel 5). Variant 5 (op het plaatje de onderste paarse lijn) loopt voor
een belangrijk deel pal langs de gemeentegrens van West Betuwe en heeft een potentieel
enorme impacl op de inwoners en ondernemers van West Betuwe (Ophemert)"
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Deze vijfde variant scoort uit verkeerskundlg optlek veruit het slechtet: deze variant biedl
onvoldoende ruimte aan de toekomstige verkeersstromen uit Passewaaijen draagt
onvoldoende bijaan het voorkomen van sluipverkeer door de kern Wadenoijen. Deze variant
heeft weleen enorme impact op de inwoners van Qphemert die in de buurt van dat tracé

wonen. Je zal maar wonen in dat prachtige buitengebied, dat door de gemeenle en provincie

nadrukkelijk als stiltegebied voor llora en fauna is aangewezen, en dan ineens een drukke
provinciale weg recht voor je deur krijgen met dag en nacht razende vrachtauto's die 80

km/uur rijden en nauwelijks oversteekplaalsen. Een nieuwe herrie-makende Berlijnse muur

voor je neusl

De vijfde variant heeft een zeer ongewenste impact op het groene landschap van de

gemeenle West Betuwe, hÊt stiltegebied en de recreatiemogelijkheden. Deze variant druist
ook lijnrecht in tegen het landschapsontwikkelingsplan van de gemeente West Beluwe. Niet

voor niets heeft de gemeenleraad op 2T lebruari 2024 zich unaniem uitgesproken dat de

wethouder zich duidelijk moet uitspreken als voorstander van een andere variant dan die

direct langs de gemeentegrens van West Betuwe loopt. Dus geen bestuurlijke voorkeur van

West Betuwe voor variant 5!

Het College van Burgemeester en Wethouders van West Betuwe heeft in oktober 2A23 een

notitie vastgesteld en op þestuurl¡jke titel verzonden nâar hel college van Tiel, met een

vezoek deze notitie ook aan de gemeenteraad van Tielte zenden. Het college van West
Betuwe heeft de inhoud van deze notitie niet openbaar aan de gemeenteraad verstuurd.

Naar verluid was de brief wel opgenomen in een vertrouwelijk e-mail sysleem voor

raadsleden van West Betuwe, maar dat systeem is niet openbaar). lnwoners van Ophemert
wisten dus niets van, pas na een anonieme tip en veelzoeken en zeuren kwam deze notitie

op donderdag 22 februari 2024 in Ophemert boven water.

Een paar opvallende quotes uit die notitie van West Betuwe. Dit zijn letterlijk dus enkele
bestuurliike uitspraken van de welhouder van West Betuwe aan Tiel:

r "Er is een duidelijke voorkeur voor variant 5"
. "De gemeente West Betuwe is bereid mee te werken aan een bredere aanpak die

ínvulling geeft aan de regionale doelen"
r "Variant 5 komt weliswaar minder positief uit voor de afwikkeling van sluipverkeer,

maar biedt in onze ogen de meeste kansen voor een positieve verkeersafwikkeling uit
Passewaaij"

. "Voor variant 5 geldt dat voor de impact op het landschap de natuurlijke lijnen en
grenzen gevolg worden, waardoor het landschap, de klimaatrobuustheid en

biodiversiteit versterkt kan worden"

Betrokkenen uit Tiel lezen in de notitie dat de gemeenle West Betuwe bereid is "mee te
werken" aan de weg als deze regionaal wat oplevert. Zo'n bestuurlijk signaalwordt al snel

opgeval als 'mee te belalen", omdat de financiåle opgave voor Tiel voor de weg enorm is en

de lasten zo veel mogelijk verdeeld moeten worden.

Verkeerskundig lijkt deze notitie onjuiste informatie te bevatten. Bureau Movares heett

bijvoorbeeld aangetoond dat variant 1B (opwaarderen N834) de snelste en meest logische
verkeersafwikkeling uit Passewaaij oplevert. Dal het college van West Betuwe nu zou

concluderen dat juisl variant 5 (met de laagste gekwantificeerde verkeersafwikkeling) de

meeste kansen voor een positieve verkeersafwikkeling uit Passewaaij oplevert is oniuist.
Ook de conclusie uit West Betuwe dat met het aanleggen van een nieuwe weg het



landschap, de klimaatrobuustheid en biodiversiteit juist versterkt wordt, is feitelijk echt
nonsenE. Het landschap wordt juisl ernstig aangelast, het stíltegebied (met nu volop ruimte
voor biodiversileit) wordt juist in hoge mate geschaad bij variant 5.

Er vaflen nog twee zaken op in de brief van West Betuwe aan Tiel. Ten eerste schiet het
college van West Betuwe lnhoudelifk allemaal gaten in de MER analyse van Movares.
Volgens het College van West Betuwe zijn conclusles onvolledlg en zijn varianten
technisch te positief ingetekend. Dat zijn vrij harde conclusies als je bedenkt dat deze
algeronde MER analyse nog een heelformeel inspraak proces in moet. West Betuwe geeft
(als het ware) alvast ruim baan aan bezwaarmakers om besluitvorming over die MER
langdurig te frustreren. En als hel onderzoek zo onvolledig is, waarom spreekt het college
van West Betuwe dan wel een voorkeur uit?

Een tweede opvallend onderdeel is de nadrukkelijke voorzet (wens) uit West Betuwe voor
het reallseren van een nleuwe verkeersontsluttlng lussen Geldermalsen met A15 afslag
TielWest. Dat brengl een mogelijke verlenging in beeld van de Westelijke Ontsluitingsweg
(variant 5) langs de Tielerweg naar Geldermalsen, of zelfs het doortrekken van variant 5
langs de Bommelweg naar afslag Est. Dit zijn allemaalgrote ingrllpende maatregelen op
het grondgebied van West Betuwe, daar kan je niet zo maar achteloos wal opmerkingen
over maken als college, zonder nadrukkelijke consultatie en participatie met de
gemeenteraad, inwoners en ondernemers.

ln de notilie wordt tenslotte geen woord gerept over het inlormeren van - en laten
meepraten door betrokken inwoners en ondernemers. De inwoners van Ophemert staan dus
tol nu toe helemaal buitenspel, hel gemeentebestuur van West Betuwe werkt tot nu toe nul
komma nul mee aan draagvlak.

Samengevat: de inwoners en ondernemers uit het buitengebied van Ophemert zijn
voorstander van Varianl 18, het opwaarderen van de beslaande lnfrastructuur in Tiel.
Laten we het landschap en de cultuur in het buitengebied koesleren!



Bijlage 3: Reistijden uit Ophemert naar 415

Voor een beeld van de potentiële verkeerskundige gevolgen voor Ophemert staat hieronder

een overzicht van de reistijden, gerekend vanal Het Dtjkhuis in Ophemert.

De route van en naar Nijmegen (oostwaarts):

Als je uit Ophemert naar of uit Nijmegen wilt ol komt, is nu de kortste weg uit Ophemert via

de Dreef, Pippertsestraat, Zijvelingsestraat, Voetbal Wadenoijen, door de dorpskern van

Wadenoijen, Linge over, Kapel Avezaath, langs industrieterrein Bergakker naar alslag 415 /
Tiel West. Deze afstand is 7,2 kilometer en duurt 10 minuten. Je kan nu ook op de Lingedijk

in Wadenoijen linksal en over de A'15-afslag Wadenoijen rijden, dal is 2,2 km om, maar

smdat deze routo over de snelweg gaat, is dat ook 10 minuten.

Mocht er nu een variant 5 komen, dan zou je ter hoogte van de Ophemertsestraat (net voor

de voetbalvelden Wadenoijen, weslelijk kunnen rijden (linksaf slaan) en dan in circa 4

minuten naar A15 afslag Wadenoijen kunnen rijden, om vervolgens weer in 2 minuten over

de 415 van alslag Wadenoijen naar afslag Tiel West te rijden. De totale reistiid naar de 415
bij Tiel-West is dan nog steeds 10 minuten. Die route is dus wel langer in afstand en
verbruikt dus meer brandstol en veroorzaakt meer overlast voor hel milieu.

Samengevat:denieuwevarlant5zalhebbenophet
verkeer van en naar Ophemert naar het oosten van het land. Mochten mensen toch
van de route gebruik gaan maken, leverl dat vooral extra milieuoverlast op (CO2

ultstoot, geluld, luchtkwalltelt, etc).
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De route van en naar Rotterdam (westwaarts):

Als je uil Ophemert van of naar Rotterdam wil, is de huidige snelste route naår de 415 om
naar de dorpskern Wadenoijen te rijden via de Zijvelingsestraat, op de Lingedijk linksaf te
slaan en daar naar afslag A15 te rijden. Dit is 6,9 km en duurt 9 minuten (vanaf het Dijkhuis)
Een iets kortere route (die sommige mensen uit gewoonte ook wel nemen) is via de
Kapelstraat, Ophemertsestraat, Nieuweweg en Bredestraat, deze is 6,6 km. Deze
alternatieve route scheelt weliswaar 300 meter, maar gaat over langzamere wegen en kost
ongeveer evenveel tqd (9 minuten). Anderen rijden ook (van of uit richting Rotterdam) via
afslag Est en Bommelsestraat, maar dit is een relatief langere route, die ook meer tijd vergt.

Mocht er een variant 5 komen, dan kan je straks op het kruispunt bij de Ophemertsestraat
(vlak voor de voetbalvelden van Wadenoijen, westwaarts rijden (linksaf slaan) en dan in circa
3 minuten naar A15 afslag Wadenoijen rijden. Nu duurt dat 4 minuten via de dorpskern
Wadenoijen. De winst met variant 5 is dan hooguit 1 minuut reistijd, de roule wordt in afstand
dan niet korter.

Samengevat: de nieuwe variant 5 heeft een minimaal effect op het verkeer van en naar
Ophemerl naar het westen van het land, dat scheelt maximaal 1 minuut reistijd.



BCB ophemert

Tweede Brandbriel Bewonerscollectief Bultengebled Ophemert

Voor:
Cc:

Betreft:
Van:
E-mail:
Datum:

De gemeenteraad van West Betuwe
lnwoners en ondernemers, het college van B&W van West Betuwe, de
gemeenteraad en het college van Tiel, het WOT{eam en de pers

Mogelijke Westelijke Ontsluilingsweg Tiel
Team Bewonerscollectief Buitengebied Ophemert {BCB-Ophemert)

10 maart 2024

Geachte gemeenteraadsleden,

Op 2T lebruari 2024 was er {helaas) een lawaaiprolesl nodig om aandacht te vragen de

mogelijke nieuwe westelijke ontsluitingsweg van Tiel. Na een uitvoerige discussie
constateerde de gemeenteraad van Wesl Betuwe in een motie dat de variant die langs de
gemeentegrêns van West Betuwe loopt een zêêr ongew€nslê impact heett op het groene

landschap van de gemeente Wesl Betuwe en het stiltegebied ter plekke voor flora, fauna en
recreatie. Ðe gemeenleraad constateerde dat de inwoners van Ophemert tot nu toe niet

bstrokken zijn in de bestuurliike afweging van de gemeente Tiel. Ook conslateerde de
gemeenteraad van West Betuwe ook dat zii zell onvoldoende is meegenomen in dit proces,

de atwegingen en in het beoordelen van het draagvlak.

Met een motie besloot de gemeenteraad van West Betuwe unaniem dal de wethouder geen

afwachtende rol(meer) aan zou moeten nemen in dit proces, maar dat zij raadsleden en
inwoners van West Betuwe proactief en uitvoerig moêst gaan informoren ovêr de impact van

de verschillende varianten. Ook verzocht de gemeenteraad de wethouder zich duideliik uit te
spreken als voorstander van een andere variant dan die direct langs de gemeentegrens van

West Betuwe loopt, zolang er geen evenwichtige belangenafweging heett plaatsgevonden.

Op woensdagavond 6 maart 2024 was er een dorpsbijeenkomst en gaven de wethouders

van Tiel en West Betuwe têkst en uitleg aan meer dan 120 aanwezigen. Tot grote verbazing
van de aanwezigen bleek dat wethouder Hartman een afwachtende houding aanneemt
richting Tiel. Ook wil ze zich niet uitspreken als voorstander van een andere variant dan de
variant die direct langs de gemsentêgrêns van West Betuwe loopt, zolang êr g6en

evenwichtige belang enafweg ing heeft plaatsgevonden.

Wijvragen de gemeenteraad van West Betuwe drlngend te kijken naar deze hoogst

opmerkelijke en ongemakkelijke situatie. Dit vraagstuk is zeer urgent, omdat het college van

Tiel binnen een paar weken een knoop wildoorhakken over de voorkeursvariant.

Namens len minste 60 bewoners uit het gebied,

Team Bewoners Collectief Buitengebied Ophemert



Toelichting
De afgelopen weken ontstond er veel gedoe over de opgedoken notitie van het College van
B&W van de gemeente West Betuwe aan het College en de gemeenteraad van Tiel over de
mogelijke ontsluitingsweg. Helaas was een vreedzaam lawaalprotest van een grote groep
inwoners in de gemeenteraad van27 februari noodzakelijk. Ondanks het fait dat het
onderwerp inhoudelijk op de raadsagenda stond en ook als zodanig daadwerkelijk werd
behandeld, mochten inwoners nlet inspreken (vandaar het protest),

Na het vreedzaam aandringen van de inwoners werd het onderwerp gelukklg wel uitvoerig
behandeld in de gemeenteraad van West Betuwe op 27 februari 2024. De kwestie die op
tafel lag was ol het college van de gemeente West Betuwe nou wel of geen voorstander
was van de variant die langs de gemeentegrens van West Betuwe loopt. Dil is langs een
beschermd stiltegebied van de gemeenle West Betuwe. Na een uilvoerige discussie
constaleerde de gemeenteraad van West Betuwe in een motie dat deze variant een zeer
ongewenste impact heeft op het groene landschap van de gemeente West Betuwe en het
sliltegebied ter plekke voor flora, fauna en recreatie. En ook dat de ínwoners van Ophemert
tot nu toe totaal niet betrokken zijn in de bestuurlijke afweging van de gemeente Tiel en dat
deze gemeente een onvolledig participatietraject doorloopt. Ook constateerde de
gemeenteraad van West Betuwe ook dat zijzell onvoldoende wordt meegenomen in dit
proces, de afwegingen en in het beoordelen van het maatschappelijk draagvlak.

Met een motie besloot de gemeenteraad van West Betuwe unanlem dat de welhouder geen
alwachtende rol (meer) aan zou moeten nemen in dit proces, maar dal zij raadsleden en
inwoners van West Betuwe proactief en uitvoerig moest gaan inlormeren over de impact
van de verschillende varianten. Ook verzocht de gemeenteraad de wethouder zich duidelijk
uit te spreken als voorstander van een andere varlanl dan die direct langs de gemeente-
grens van West Betuwe loopt, zolang er geen evenwichtige belangenafweging heeft plaats-
gevonden. Die evenwichtige belangenafweging had op dat moment nog niet plaats-
gevonden, omdat inwoners uit Ophemert op 27 februari 2024 nog nauwelijks gehoord warsn
en ook de gemeenteraad van West Betuwe zelf nauwelijks betrokken was geweest.

Aangenoman motia op 27 februai 2024

Op vrijdagavond 1 maart kwam een bericht richting inwoners dat op woensdagavond 6
maart 2024 een dorpsbijeenkomst zou plaatsvinden in Huis op Hemert, een bijeenkomst
gefaciliteerd door de Dorpstafel Ophemert. Doel was dat de wethouders van Tiel en West
Beluwe tekst en uitleg zouden gêven aan inwoners en ondernemers. Bij deze bijeenkomst
waren meer dan 120 inwoners en ondememers aanwezig, veruit het grootste deel uit

Ver¿oekt het college om:
1. Geen afwachtende rol aan te nemen in dit proces, maar de gem€enteraåd en inwonsrs

van West Betuwe proactief en uitvoerig te informeren over de impacl van de
verschillende varianten,

2. De gemeenteraad act¡ef te informeren over de voortgâng van de besluilvorming in Tiel, de
communicatie en participatie van de eigen inwoners en de gevolgen voor de keuze van
Tiel voor West Betuwe en haar inwoners

3. Zich duidelifk uit te spreken als voorstancler van een andere variant dan die direct langs
de gemeentegrens vân Weet Beluwe loopt, zolang er geen evenwiehtige
belangenafweging heeft plaatsgevonden.



Ophemert zelf. Er waren ook raadsleden aanwezig en de pers. Kijk hier naar een impressie
https ://voutu.be/vnHX DYlToT I ?s i= PaodwdkM MZNh DZpu

Welhouder Hartman van West Betuwe gaf als eerste een korte toelichting, waarin ze aangaf

dat het college van West Betuwe in oktober 2023 een ambtelijke brief uit het vooriaar van

2023 bestuurlijk heeft bekrachtigd, dat er sindsdien van de gemeente Tiel geen inhoudelijke
reactie is gekomen en dat er ook bestuurlijk over dit onderwerp geen contact is geweest. Op

de vragen die door West Betuwe zijn gesteld is dus geen antwoord ontvangen. Hartman gal

aan dat op elk van de varianten uit het voorjaar van 2023 voor en tegen argumenten ziin
genoemd en dat de brief geen voorkeur voor een specifieke variant bevat.

Wethouder Dijkstra uit Tiel gaf aan dat zijn gemeente een eigen afweging maakt voor de
belangen van Tiel en dat lokaal draagvlak voor elke varianl zeer lastig ligt. Hij gaf toe dat de

brief van Wesl Betuwe helaas een t¡jd was zoekgeraakt en dat de vragen van West Betuwe
zouden meegenomen worden in de afwegingen. Hij constateerde met de grote opkomst uit

Ophemert dat het draagvlak in Ophemert voor de variant langs de gemeentegrens van West
Betuwe ook duidelilk rode vlaggen kent.

Het Bewoners Collectief Buitengebied Ophemert verzorgde ook een presentatie, met twee
concrete vragen voor de welhouders. Voor wethouder Þijkstra (Tiel): wanneer gaat u
expliciet al die vragen uit West Betuwe opanbaar baantwoarden en wat vindt u van alle

uitspraken en vragen in deze opgedoken brief? En voor wethouder Hartman (West Betuwe):

de opgedoken brief (okt 2023) staat haaks op de motie van de raad. Waar staat u nu en hoe
gaat u de inwoners proactiaf en uitvoerig ìnformeren en betrekken? Sluit u zich aan bii uw
gemeenteraad (geen voorstander van de varìant langs de gemeentegrens) ol gaat u in strÍid
met de motie een andere koers varen?

Het antwoord van wethouder Dijkstra was vrij eenvoudig: Tiel verzamelt alle input, kiest op
vril korte termlfn (binnen 3 weken) een voorkeursvariant en laat (dan pas) welen op welke

wijze input van betrokkenen verwerkt en gewogen is. Ook was de wethouder uit Tiel duidelijk

over de procedure: als er eenmaaleen voorkeursvariant gekozen is door het college, dan

zaldit tracé zeer waarschijnlijk het detlnitieve tracé wordt. Het is dan niet aannemelijk of
gebruikelijk dat er later alsnog voor een hele andere route gekozen wordt, het gekozen tracé

kan dan hooguit maximaal een meter of 20 gevarieerd worden. lnhoudelijk wilde de
wethouder uit Tiel níet ingaan op de verschillende aspecten uit de brief van West Betuwe en

hij betreurde het dat die brief pas kort geleden boven water is gekomen.

Wethouder Hartman uit West Betuwe had ook een eenvoudig antwoord op de vraag van het

BCB Ophem erl. Ze bleef pal achter de brief van het college staan uit oktober 2023, ze was
van mening dat de gemeente West Betuwe daarmee voldoende input heeft geleverd. Ze was

dus niet van plan daar zell iels aan toe te voegen. Wel liet ze de ruimte voor inwoners om

nog blnnen 24 uur een formulier in te vullen (die ter plekke werden uitgedeeld); daar zou

dan een nietje doorheen gaan en deze stapelwilde ze dan nog (extra) aan Tielaanbieden.
Ðe opdracht van de gemeênteraad dat zt¡zich moel uitspreken als voorstander van een
andere variant dan die direct langs de gemeentegrens van West Betuwe loopt, zolang er
geen evenwichtige belangenafweging heeft plaatsgevonden, legt ze naast zich neer, omdat
ze eerst het voorkeursbesluit van het college van Tiel wil afwachten.

Uit de zaalvolgde verbijsterde reacties op dit standpunt. Ongeloof en boosheid. Wethouder
Hartman gaf dus aan het paard achter de wagen te willen spannen en zich niet proacl¡ef



mengen in de besluilvorming van Tiel. Zelfs niet nu er in de tussentijd {tussen voorjaar 2023
loen de ambtelijke notitie van Wesl Betuwe verscheen) en nu (waar Tiel allerlei aanvullend
onderzoek heeft gedaan, met name voor een variant 1B). De wethouder Hartman gaf aan
dat ze respect had voor de zorgen en bezwaren, maar dat ze daar zelf helemaal niets mee
ging doen de komende weken.

Op de vraag of Wesl Betuwe nou wel of niet gaat meebetalen aan de weg was ook
onduidelijkheid. De projectleider uit Tiel gaf toe dat West Betuwe ambtelijk heett aangegeven
dat West Betuwe € 800.000 wil bijdragen aan watermaatregelen rondorn de weg die langs de
gemeentegrens loopt, Wethouder Hartman ontkende dit, onduidelijk bleef wie er nou gelijk
had. Binnen de politiek van Tielwordt dit (meebetalen) echter wel als één van de
argumenten gehanteerd om vÓór de variant langs de gemeentegrens van West Betuwe te
kiezen ("want dan betaalt West Betuwe mee, dat scheelt Tielweer centen").

Veel inwoners en ondernemers waren na de dorpsbijeenkomsl nog meer verbljsterd dan
na de behandeling in de gemeenteraad. Dit was duidelijk een stap terug in dit proces,
sommige aanwezigen voelden zich simpelweg verraden en l¡eten dat ook duidelijk merken.

Het Bewoners Collectief Buitengebied Ophemert mocht de bewonersavond afsluiten. Het
BCB gaf aan dat het om proces en inhoud gaat. Het proces loopt helaas onzorgvuldig en
onduidelijk (dat was wel vrij glashelder voor alle aanwezigen), maar het gaat ook om de
inhoud. Leidend voor de afweging van Tiel in de komende weken is de onderstaande matrix:

" ALT3 met I tunnel mlljoen EURO
"' Båndbr€€dtå -25% tol +40% {g€no€md€ koston kunnen 25% lager an maximaal 409o hoger uitvalleni

De gemeente Tiel heeft tot nu toê zelf bewonersavonden rond variant 'lB (opwaarderen
bestaande provinciale weg) en varianten 2/3 (nabij Wadenoijen) bijgewoond en heeft daar
een donkerrode vlag geconstateerd (- - ì voor lokaal draagvlak. Voor variant 4 geldt dat
deze variant over een lang stuk recht over een aangesloten fruitperceel van een grote
fruitonderneming uit Tiel gaat, vandaar dat deze varianl ook donkerrood kleurt wat betreft
draagvlak, Voor variant 5 {die langs de gemeentegrens van West Betuwe loopt) was de
aanvankelijke inschattíng van de gemeente Tiel dat deze variant mogelijk iets gunstiger zou
scoren wat betreft draagvlak dan de andere varianten. Maar dat was eerder een gok van Tiel
dan dat dit gebaseerd was op onderzoek of op contact mel inwoners en ondernemers uit de
gemeenle West Betuwe. Echter, wethouder Dijkstra gaf op 6 maart onomwonden aan voor
120 aanwezigen dal het hem duidelijk is geworden dat variant 5 ook donkerrood scoort.

Daarmee staan dus bijna alle varlanten wat betreft draagvlak donkerrood en kan het
gemeentebestuur van Tiel dus geen voorkeur voor de ene of andere variant uitspreken op
basis van draagvlak. Tiel zaldus een afweging moeten maken op basis van de andere
aspecten:doelbereik, effecten en kosten, Wat betreft doelbereik lopen 5 en 1B nauwelijks
uileen: in beide varianten wordt de ontsluiting van Passewaaij dus verkeerskundig voldoende
ingeregeld. Kijk we naar de effecten (op bijvoorbeeld landschap, natuur, volksgezondheid,
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geluid, biodiversiteit, luchtverontreiniging, verkeersveiligheid, sociale cohesie, etc.), dan
scoort variant 5 donkerrood (zeer negat¡ef), tenarijl variant 1B daar veel gunstiger scoort. Wat
betreft kosten lopen varianten 1B en 5 nauwelijks uiteen. Samengevat: als je de ratio volgt,
je gezond verstand, kom je dus logischenrijze bij varlant 1B uit.

Je zou dus kunnen constateren dat dit lastige vraagstuk voor Ophemert zich vanzelf oplost,
vertrouwend op een zorgvuldige en rationele afweging. Maar neen, helaaslWe hoorden
tussen de regels door ook een belangrijke uitspraak van wethouder Dijkstra. Hij zei dat er
nou eenmaal een derde weg moet komen, omdat dit polltlek beloofd is. De derde weg zou

in Tielse verkiezingsprogramma's slaan, voor een deel van de Tielse politiek zou variant 1B

sowieso afuallen en alleen maar een theoretische optie zijn. Kijk je met dal politleke
perspectlef naar de varianlen, dan kom je (volgens Dijkstra) mogelijk op variant 2 uit
(relatief dicht langs Wadenoijen), omdat deze variant veruit het beste scoort op doelbereik

{variant 3 ook, maar die pakt veelduurder uit en lijkt dan om reden van kosten af te vallen).
Maar in Wadenoijen is er flink protest tegen varianÌ 2 {nabij de dorpskern en dwars door het
landschap). lnwoners van Wadenoijen zijn (wel) inwoners van de gemeente Tielen in de

afweging van Tiel kijkt de gemeente Tiel naar haar eigen (electorale) belangen. En in dat
politieke spel is het niet uitgesloten dat je dan toch op de variant uitkomt langs de
gemeentegrens van West Betuwe (lees: variant 5).

Zo blijven we dus, helaas, verwikkeld in een politiek circus. Een onvoorspelbare politieke
potpounidie zich afspeelt in de achterkamertjes, waar soms de ratio steeds verder naar de
achtergrond lijkt te geraken en het politieke spel lijkt te domineren, Met als gevaar dal variant
5 alsnog komt bovendrijven voor Tiel, als een wankel lokaal politiek compromis. ln dat geval

zitten de inwoners en ondernemers van Ophemert keihard met de gebakken peren.

De gemeenteraad van West Betuwe heeft op 27 februari 2024 besloten dat West Betuwe
geen afwachtende rol moel aannemen in dit proces. Maar al binnen een week gaf

wethouder Hartman aan dat ze besluitvorming uit Tiel afwacht en dat ze sinds het voorjaar
van 2023 {dus al een jaar lang) inhoudelijk niet heeft meegekeken en gepraat met Tiel. De

brief uit oktober 2023 was gebaseerd op een ambtelijke notitie uit het voorjaar en niet
gebaseerd op het aanvullende onderzoek uit september 2A23 over variant 1B (waaruil

variant 1B veel gunstiger naar voren is gekomen). De brief uit oktober 2023 is dus inhoudelijk
flink gedateerd en verdienl echt een updatel

De gemeenteraad heeft op 27 tebruari 2024 besloten dat West Betuwe zich duidelijk moet
uilspreken als voorstander van een andere vadant dan die direct langs de gemeentegrens

van West Betuwe loopt, zolang er geen evenwichtige belangenafweging heeft plaats-
gevonden. Het is glashelder dat die belangenafweging niet evenwichtig heeft plaats-
gevonden, dat is bij de bewonersavond in Ophemert wel gebleken. En dus is het verslandig
(noodzakelijk!) dat het gemeentebestuur van West Betuwe zich vooralsnog duldelllk
uitspreekt dat voor een andere variant dan die direct langs de gemeentegrens van West
Beluwe (zoals in de motie is vastgelegd). En dat de gemeenteraad ook toeziel dat de
wethouder deze boodschap actlef ultdraagt.




